
Statenvoorstel 17/19A Geldigheid Burgerinitiatief 
 

Ja wij willen het burgerinitiatief geldig verklaren en wij willen onze complimenten 
overbrengen aan de initiatiefnemers hiervan.  En dank aan onze griffie dat zij zo 
zorgvuldig de geldigheid ervan hebben gecontroleerd 

Goed dat burgers hun stem laten horen als het gaat om de toekomst van hun 
gemeente in een proces waarin de politiek niet tot besluitvorming durft te 
komen. 

En ja, er had ook een burgerinitiatief van inwoners en Nuenen uit Eindhoven 
kunnen liggen om provinciale Staten een besluit te laten nemen om de 
herindeling wel door te laten gaan. Dat dat burgerinitiatief niet is genomen zegt 
GroenLinks genoeg.  

 

Statenvoorstel 18/19A Geldigheid Burgerinitiatief 
 

Vandaag sta ik hier met een dubbel gevoel. Boudewijn Wilmar onze 
GroenLinks fractievoorzitter uit Nuenen is deze week overleden. Toen 
Boudewijn mij en Paul Smeulders een jaar of vier geleden uitnodigde om 
in Nuenen een avond bij te wonen die hij had georganiseerd om te 
spreken met onze leden uit Son en Breughel en Nuenen over een 
mogelijke fusie van die twee gemeenten - als alternatief voor een fusie 
met Eindhoven - wist ik nog niet dat we aan het begin van een proces 
stonden waar hij het einde niet eens meer van zou mee maken. Heel 
triest. Boudewijn heeft zich uitermate in gespannen om GroenLinks op de 
kaart te zetten in Nuenen en om de bestuurlijke en financiële situatie van 
de gemeente op een hoger plan te brengen. En hij was het absoluut niet 
eens met de argumentatie van GS om met een AHRI procedure een fusie 
met Eindhoven af te dwingen. Dat werd ook de inzet van GroenLinks bij 
de gemeenteraadsverkiezingen. 

Nu zijn wij opnieuw bijeen om te besluiten over de samenvoeging van  
Nuenen bij Eindhoven. Deze keer omdat de burgers daartoe een verzoek 
in hebben gediend. Burgers die een einde willen maken aan de onzekere 
situatie waarin hun gemeente verkeerd. Want tot op heden is er 
onduidelijkheid van de zijde van het College wanneer zij met een 
aangepast voorstel zouden komen. En met de Statenverkiezingen voor de 
deur is het natuurlijk slim van burgers om een besluit af te dwingen als je 
weet dat er een meerderheid van de Staten tegenstander van die 
samenvoeging is.  

Onze GroenLinks Statenfractie heeft heel veel tijd besteed om de om de 
onderste steen boven te halen in dit ingewikkelde proces om een goede en 
eigenstandige afweging te kunnen maken. Steeds duidelijker werd het 



voor onze fractie dat de argumentatie die ten grondslag ligt aan het 
voorstel voor de samenvoeging van Nuenen met Eindhoven niet meer 
actueel was en bij elkaar gezocht leek. Het feit dat de 
gemeenteraadsverkiezingen gewonnen werden door de partijen die zich 
tegen deze samenvoeging keerden vonden wij een teken aan de wand.  
Overleg met onze Tweede Kamerfractie maakte duidelijk dat een besluit 
voor samenvoeging dat op zo’n kleine meerderheid kon rekenen weinig 
kans van slagen zou hebben in de Tweede en Eerste Kamer. En toen 
opeens bleek dat de Minister zelfs het belangrijkste argument van GS, 
namelijk het tonen van weinig bestuurskracht geen argument meer vond 
om een AHRI-procedure te kunnen starten was het voor onze fractie 
duidelijk. Dit moet je niet willen.  

GroenLinks in Nuenen en ook het college in Nuenen heeft steeds gezegd 
dat zij niet tegen een fusie zijn, maar dan met het wel een 
vanzelfsprekende stap zijn. Het liefst willen zij samengaan met Son en 
Breughel op termijn. Ook willen zij meewerken aan regionale 
samenwerking en het versterken van de Brainport regio. En voor het 
vermarkten van onze grote schilder Vincent van Gogh hebben zij ook 
plannen gemaakt, ook al zijn die misschien niet helemaal in lijn met de 
plannen van de provincie.  

Onze fractie is er van overtuigd dat er met Nuenen en met alle andere 
gemeenten in de regio tot goede afspraken gekomen kan worden over het 
versterken van de regio. En met partners die daar positief hun schouders 
onder zetten bereik je meer dan met een opgelegde fusie waar gemeentes  
jarenlang de negatieve gevolgen van kunnen ondervinden.  

Wij vinden dat GS in dit proces niet zorgvuldig heeft gehandeld richting 
PS. Dat wij eind vorig jaar aan het begin van een themavergadering nog 
even snel leeswerk kregen over een derde variant was ongepast. Dat wij 
van Omroep Brabant moesten vernemen dat GS PS verzocht om het 
voorstel van de agenda te halen evenzo. Was dit onmacht of was dit 
strategie. Waarschijnlijk een mix van beide. In ieder geval voelden wij ons 
door GS niet goed vertegenwoordigd in dit proces en dat was niet prettig, 
zoals ik ook in diverse vergaderingen heb aangegeven. En dat doet de 
politiek geen goed! 

GroenLinks hoopt dat er vandaag een einde komt aan dit dramatische 
samenvoegingsverhaal. Wij rekenen erop dat de gemeenten in positief 
overleg zullen gaan bouwen aan een sterke regio. 

 


